

## OFFICIAL COMMUNICATION

To the attention of:

- The FIG Authorities;
- The affiliated / associated Federations;
- The Continental Unions.

Dear Presidents,

Dear Members of the FIG Authorities,

Please take note of the following **alert from the World Anti-doping Agency (WADA)** and pass this information on to your athletes as soon as possible.

*It has come to WADA's attention that the black market substance GW501516 is being sold to and used by some athletes.*

*The side effect of this chemical compound is so serious that WADA is taking the rare step of warning "cheats" to ensure that there is complete awareness of the possible health risks to athletes who succumb to the temptation of using GW501516 for performance enhancement.*

*GW501516 was a developmental drug that was withdrawn from research by the pharmaceutical company and terminated when serious toxicities were discovered in pre-clinical studies. Clinical approval has not, and will not be given for this substance.*

*However, GW501516 has been available for some months on the black market, through the Internet and elsewhere. Anti-Doping authorities have already seen its use by athletes, as there are a number of positive cases.*

Thank you for your attention and kind regards.

**FEDERATION INTERNATIONALE DE GYMNASTIQUE**

**André F. GUEISBUHLER, Secretary General**

---

*About the FIG: The International Gymnastics Federation is the governing body for gymnastics worldwide. It is the oldest established international sports federation and has participated in the Olympic Games since their revival in 1896. The FIG governs seven disciplines: Gymnastics for All, Men's Artistic, Women's Artistic, Rhythmic, Trampoline, Aerobic and Acrobatic. It counts 133 national member federations and boasts a 27-person staff at its international seat in Lausanne (SUI), host city of the International Olympic Committee (IOC).*

---

**FEDERATION INTERNATIONALE DE GYMNASTIQUE**



**COMMUNICATION OFFICIELLE**

A l'attention :

- des Membres des Autorités;
- des Fédérations affiliées / associées;
- des Unions continentales.

Chers/ères Président/es,

Chers Membres des Autorités,

Veuillez prendre note du **message d'alerte suivant de l'Agence mondiale antidopage (AMA)** et transmettre cette information à vos sportifs dans les plus brefs délais.

*L'AMA a été informée que la substance interdite GW501516 était vendue sur le marché noir et utilisée par certains sportifs.*

*Les effets secondaires de ce composé chimique sont si graves que l'AMA a décidé exceptionnellement d'alerter les « tricheurs », afin de s'assurer que ceux qui succombent à la tentation d'utiliser le GW501516 pour améliorer leur performance soient pleinement sensibilisés à ses dangers pour la santé.*

*Le GW501516 était une substance en développement dont les travaux de recherche ont été suspendus par la compagnie pharmaceutique, puis arrêtés lorsque de graves signes de toxicité ont été observés au cours d'études précliniques (en anglais).*

*Cette substance n'a jamais été - et ne sera jamais - homologuée.*

*Le GW501516 est disponible depuis quelques mois sur le marché noir, sur Internet et ailleurs. Les autorités antidopage en ont déjà constaté l'usage chez des sportifs, à la suite de cas positifs rapportés.*

Merci de votre attention et bonnes salutations.

**FEDERATION INTERNATIONALE DE GYMNASTIQUE**  
**André F. GUEISBUHLER, Secrétaire Général**

-----  
-----  
*A propos de la FIG: La Fédération Internationale de Gymnastique est l'autorité mondiale et exclusive de gestion de la gymnastique. Elle est la plus ancienne des fédérations internationales de sport et participe aux Jeux Olympiques depuis leur restauration en 1896. La FIG gère sept disciplines: la gymnastique pour tous, artistique masculine, féminine, rythmique, au trampoline, aérobic et acrobatique. Elle compte 133 fédérations nationales membres et emploie 27 personnes en son siège mondial de Lausanne (SUI), la ville hôte du Comité International Olympique.*  
-----  
-----

**Contact Information:**

**FIG Media & Communication Department**  
**Mr Philippe Silacci**  
**Media Operations Officer**  
**[psilacci@fig-gymnastics.org](mailto:psilacci@fig-gymnastics.org)**  
**+41 21 321 55 10**

More information at <http://www.fig-gymnastics.com>

Add any trademarks here

**Forward email**

